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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 11 november 2014 

 

Ledamöter  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen-Gubbängen 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Lilian Falkbäck, ledamot PRO Farsta strand 

  

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag 12 november. 

 

Protokollet från rådets möte den 13 oktober 2014 anmäldes och 

lades till handlingarna. Ove Svensson anmärkte på att det saknas 

en skrivning om att rådet fortfarande efterlyser de åtgärder i 

Farsta Centrum som Atrium Ljungberg har utlovat. Frågan tas 

istället in vid § 5 i dagens protokoll, Övriga frågor. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 18 november 

Ärende nr 5: Nytt vård- och omsorgsboende i kvarteret Tärnö i 

Larsboda – inriktningsbeslut 

Rådet undrar hur planerna för kommunikationer, butiker och 

annan service ser ut, med tanke på att området ligger lite isolerat. 

Rådet understryker hur viktigt det är att rådet får vara med i ett 

tidigt skede när det planeras nya boenden, oavsett om det byggs 

på privat eller kommunalt initiativ. 

 

Ärende nr 6: Den fortsatta driften av Veckobo vård- och 

omsorgsboende 

Rådet vill ha kvar boendet i nuvarande form, med Stora Sköndal 

som ansvarig för driften. När rådet besökte Veckobo tidigare i 

höstas var verksamheten imponerande. Bland annat överraskades 

rådet av det behagliga lugn som präglade boendet. 

 

Ärende nr 8: Förlängning av avtal om skötsel av parker och 

vinterväghållning på parkmark 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

2015-2018 

Rådet hade fått ärendet för kännedom och hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Avvikelser i hälso- och sjukvården perioden 1 

januari – 30 juni 2014 

På fråga från rådet berättade avdelningschef Päivi Kabran att även 
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smärre händelser dokumenteras som avvikelser. Det kan handla om 

något så begränsat som att en boende glider i sin rullstol och någon 

kroppsdel når golvet. Päivi besvarade även andra frågor om rutiner 

och annat som kan leda till en avvikelserapport. 

 

Ärende nr 13: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Uppföljning av skyldigheten att rapportera ej 

verkställda beslut – rapport från IVO 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 3  Inbjudningar från stadsdelsnämnden 

Nämndens båda råd har även i år inbjudits att delta med några 

representanter vid stadsdelsnämndens planeringsdag om nästa års 

verksamhetsplan och budget. Planeringsdagen hålls fredag 14 

november på Farsta Gård, och rådens representanter bjuds in att 

delta under förmiddagen, och kan då även framföra eventuella 

synpunkter inför arbetet med verksamhetsplanen. 

 

Finansborgarrådets förslag till budget för Stockholm 2015 

presenteras bara ett par dagar före planeringsdagen, den 12 

november, så förvaltningen kommer inte att kunna presentera ett 

förslag till verksamhetsplan redan på fredag. Förmiddagen ägnas 

istället åt en genomgång av budgetförslaget och vad det innebär 

för Farsta stadsdelsnämnds olika verksamhetsområden.  

 

Susanne Watthiersson och Berit Johansson utsågs att företräda 

rådet vid planeringsdagen. Det bestämdes att Susanne och Berit 

tar med sig följande önskemål och ståndpunkter från rådet: 

 

 Det är viktigt att nya vård- och omsorgsboenden placeras 

”mitt i byn” med nära till kommunikationer och service av 

olika slag. Det är också viktigt att rådet involveras i ett 

tidigt skede när boenden planeras. 

 Pensionärsföreningarna har ett fortsatt stort behov av 
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billiga eller helt kostnadsfria lokaler i alla stadsdelar för 

sin ideella sociala verksamhet. 

 Det borde finnas möjlighet för äldre som bor i villa att 

beställa snöskottning från kommunen, mot viss ersättning. 

 Rådet har länge drivit frågan om boulespel ute och inne, 

året runt, som exempel på förebyggande sociala och 

hälsofrämjande satsningar för seniorer. 

 

Nämnden har genom sin nye ordförande inbjudit båda råd till 

traditionsenlig julbuffé torsdag 20 november. Buffén anordnas i 

år i Ladan på Farsta Gård. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Avdelningschefen berättade att förstudien inför ombyggnaden av 

hygienutrymmen på Edö vård- och omsorgsboende pågår. 

Förstudien beräknas vara klar i slutet av den här månaden och 

omfattar även en del annan modernisering av lokalerna.  

 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga. Rådets besök på Edö den 14 

oktober för dialog med boende och anhöriga kom istället att 

ägnas åt samtal med enhetscheferna, eftersom den tid man 

kommit överens om krockade med en tidigare inbokad under-

hållning för de boende. Efter årsskiftet bokar rådet därför ett nytt 

datum för att fullfölja den ursprungliga planen att finnas på Edö 

under några timmar för att möta boende och anhöriga.  

 

§ 5  Övriga frågor  

Rådet noterar besviket att Atrium Ljungberg inte har genomfört 

en enda av tidigare utlovade åtgärder i Farsta Centrum, bortsett 

från skyltning av handikapplatser vid ICA Kvantum. 

 

Stig Åström berättade att han blivit uppringt av ett antal yngre 

kvinnor som uttryckt sin oro över dåligt upplysta utemiljöer vid 

Stieg Trenters torg och i tunneln under Magelungsvägen. Stig 

berättade detta för att visa att även yngre känner sig otrygga i 

vissa utemiljöer. Han kommer att kontakta trafikkontoret. 


